



## Journal of Foreign Legislation and Comparative Law. -2024

ISSN 1991--3222

URL - <http://jzsp.jes.su>

All right reserved

No. 4 Volume 20. 2024

# The Category of Objects of Civil Rights in the Spanish and Argentine Civil Law Interpretation

**Vyacheslav Kress**

*Moscow District Arbitration Court*

*Moscow, Russia*

## Abstract

The subject of this study is the norms of Spanish and Argentine civil law on objects of civil rights, which are things (cosas), property (propiedad) and objects of the “patrimonio” category, which have no analogue in Russian civil legislation. A distinctive feature of Spanish law is an open list of limited proprietary rights. Russian legislation contains a legal category of objects of civil rights, the content of which in terms of the ratio of legal categories of things, property and property rights is extremely ambiguous, in addition, the nature of the fixed list of property rights (open or closed) is also the subject of discussion. The civil legislation of Argentina provides a way to define an object of the material world as an object of civil rights without specifically specifying the norms of current legislation. It seems that this method will significantly facilitate the emergence of new civil rights not provided for by law, for example, digital or virtual objects. Moreover, Russian private international law is characterized by the problem of distinguishing between real and binding statutes. In any case, the legal regime of a thing is largely determined by the law of its location. The assets of the Russian Federation (its subjects) located on the territory of Spain can represent both property and obligation rights, which directly affects the extension of the principle of jurisdictional immunity to them.

**Keywords list (en):** objects of civil rights, things, property, property rights, rights of claim, property rights, conflict of laws, property statute, contractual statute, Spanish law, law of Argentina

**Date of publication:** 29.08.2024

**Citation link:**

Kress V. The Category of Objects of Civil Rights in the Spanish and Argentine Civil Law Interpretation // Journal of Foreign Legislation and Comparative Law. – 2024. – V. 20. – No. 4 C. 92-101 . URL: <https://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-152/>. DOI: 10.61205/jzsp.2024.4.5

No orders found

---

# Категория объектов гражданских прав в преломлении гражданского права Испании и Аргентины

**Кресс Вячеслав Викторович**

*Арбитражный суд Московского округа*

*Москва, Россия*

## **Аннотация**

Предметом данного исследования являются нормы гражданского права Испании и Аргентины об объектах гражданских прав, в роли которых выступают вещи (cosas), имущество (propiedad) и объекты категории «patrimonio», не имеющие аналога в российском гражданском законодательстве. Отличительной чертой испанского права является открытый перечень ограниченных вещных прав. Российское законодательство содержит юридическую категорию объектов гражданских прав, содержание которой в части соотношения юридических категорий вещей, имущества и имущественных прав крайне неоднозначно; кроме того, характер закрепленного перечня вещных прав (открытый или закрытый) также является предметом дискуссий. Гражданское законодательство Аргентины предусматривает способ определения объекта материального мира в качестве объекта гражданских прав без специального указания норм действующего законодательства. Представляется, что такой способ существенно облегчит возникновение новых, не предусмотренных законом гражданских прав, например цифровых или виртуальных объектов. Более того, для российского международного частного права характерна проблема разграничения вещного и обязательственного статутов. В любом случае правовой режим вещи в значительной степени определяется законом ее местонахождения. Активы Российской Федерации (ее субъектов), находящиеся на территории Испании, могут представлять собой как вещные, так и обязательственные права, что непосредственно влияет на распространение на них принципа юрисдикционного иммунитета.

**Ключевые слова:** объекты гражданских прав, вещи, имущество, имущественные права, права требования, вещные права, коллизионные нормы, вещный статут, договорный статут, право Испании, право Аргентины

**Дата публикации:** 29.08.2024

## **Ссылка для цитирования:**

Кресс В. В. Категория объектов гражданских прав в преломлении гражданского права Испании и Аргентины // Журнал зарубежного законодательства и сравнительного правоведения. – 2024. – Т. 20. – № 4 С. 92-101 .

URL: <https://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-152/>. DOI: 10.61205/jzsp.2024.4.5

